AWARD CITATION

1. Surname, name and middle name SIMANZHONKOV NIKOLAJ VASILIEVICH

2. Rank Lieutenant

3. Position and unit Senior pilot, 96 separate artillery correction and

reconnaissance aviation "Nizhnij Dneister" regiment.

is recommended for order "RED BANNER"

4. Birth year 1923

5. Nationality Russian

6. Party membership VKP(b) member candidate since 1943

7. Participation in the civil war and later in defence of USSR, in Patriotic war

Patriotic war since 22.05.1944 on 3 Ukrainian front.

8. Wounds and contusions None

9. In Red Army service since Since 1941

10. Drafted by which induction station Volunteered at the commissariat in town Kacha

11. Previous awards None

12. Awardee's and his family permanent intentionally obscured home address

13. Personal ID № 096074 series MΓ 000001

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

He is the Patriotic war participant since May 1944. He has been a senior pilot in the 96 separate artillery correction and reconnaissance aviation "Nizhnij Dneister" regiment since June 1944.

He has been recommended for a state award for 30 successful combat missions. Lt. SIMANZHONKOV has been flying combat escort missions supporting the artillery correction pilots. During the missions, he systematically conducts visual observation, which provides valuable additional information. He flies eagerly and is a confident and resilient pilot. He conducts careful observations observations in the air and is a tactically experienced pilot. He has mastered excellent piloting skills. During the period of his service in the regiment, he made 35 successful combat missions and encountered enemy fighter planes on multiple occasions. In the air engagements, he proved himself as a bold and courageous fighter pilot.

For excellent execution of the combat missions and exhibited courage and bravery, for 35 successful combat missions, he deserves - order "RED BANNER".

Commander of 96 separate artillery correction and reconnaissance aviation "Nizhnij Dneister" regiment

Lt. Colonel

10 March 1945

signature

/KOZHEVNIKOV/



II. Conclusion of the superiors

HE DESERVES MEDAL "PATRIOTIC WAR I CLASS"

CHEIF OF STAFF OF THE ARTILLERY TROOPS OF 3 UKRAINIAN FRONT LT. GENERAL OF ARTILLERY CORPS signature /SOFRONIN/

28 April 1945

III. Conclusion of the Front Military Council

IV. Conclusion of the award commission

V. Award record

Awarded with order "PATRIOTIC WAR I CLASS" by the decree # 075/n issued by 3 Ukrainian front on 07 May 1945.

Aide to the head of personnel department of the 3 Ukrainian front Major signature /GORIN/



Все графы заполнять полностью
наградной лист
1. Фамилия, имя и отчество СИМАНЖОНКОВ НИКОЛАЙ Васильевич
2, Звание дейтенант + 3 должность, часть етчик старший 96 Отдельного корректировочно-разведывательного авиационного нижнеднестровского полка. Представляется к ордену "КРАСНОЕ ЗНАМЯ". 4. Год рождения 1923 5. Национальность русский 6. Партийность к стажкандилат ВКП/б/
7. Участие в гражданской войне, последующих б евых действиях по ващите СССР и Отечественной войне
(где, когда) Отечественная война с 22.0.44 г 3 Украинский фронт.
8, Имеет ли ранения и контувии в Отечественной войне (где, когда) НО ИМОСТ
9. С какого времени в Красной Армино 1941 г. 10. Каким РВК призван
Призван добровольно г. Кача
11. Чем ранее пагражден, чей прикав, № и дата <u>Не награждался</u>
18. Удостоверение личности №
1. КРАТКОЕ, КОНКРЕТНОЕ ИЗЛОЖЕНИЕ ЛИЧНОГО БОЕВОГО ПОДВИГА ИЛИ ЗАСЛУГ
В Отечественной войне участвует с мая 1944 г. В должности петчика старшего 96 Отпельного корректуровочно-разведувательного явиационного
никнеднестровского полка с июня 1944 г. К правительственной награде представляется за 30 успешных боевых выпетов. Лейтенант СИМАНЖОНКОВ, выполняя боевые задания на сопровожление экипажей корректировщиков систематически ведет визуальную разведку, чем своими данными дополняет разведданные экипажей корректировщиков.
В воздухе спокойный и выносливый, на боевые задания летеет с большим желанием. При выполнении боевого задания внимательно следит за воздушной обстановкой, тектически грамотный. Обладает отличной техникой пилотирования. За период прибывания в полку тов. СИМАНКОНКОВ совершил 35 успешных боевых вылетов, неоднократно встремаясь с истребителями про-
тивника. В воздушных боях поназал сеоя омелым дераким и решительным летчиком-истребителем.
при этом мижество и отвагу, совершивший 35 боевых вылетов достоин преритальной награды — ордена "КР «СНОЕ ЗНАМЯ".
вы понюго нимеринестроесного полка
Mapra 1945 r. 1941 r

2. ЗАКЛЮЧЕНИЕ ВЫШЕСТОЯЩИХ НАЧАЛЬНОКОВ
достоин правительственной награпы - орвани, втоглединия воли всей
начальник штаба артиллерии в укр. фронта генерал-леитенант артиллерии Шфуксорронин/
" do папреля 1945г.
3. ЗАКЛЮЧЕНИЕ ВОЕННОГО СОВЕТА ФРОНТА
4, ЗАКЛЮЧЕНИЕ НАГРАДНОИ КОМИССИИ НКО
5. ОТМЕТКА О НАГРАЖДЕНИИ
Tipurosou nourant. Apris. & yno. gopomire NO45/4 ou 4.5.4
Jourson nourair. April. 3 y no. gopomire. NO45/H où 4.5.4. Horposuger esquere Outeccent acua é Boi Her I ever. Jour Har. O.R. april. 9000 miro. O Mai eo
Mai go (left // Soones).
eld /
L L